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O B E C   B O R O V N I Č K A 
Obecní úřad, Borovnička 93, 544 75 Mostek 

zastupitelstvo obce 
___________________________________________________________________________ 

Z Á P I S 
o průběhu veřejného zasedání zastupitelstva 

obce (dále také „ZO“) konaného dne 19.4.2024 od 18:00 hod. v Krakonošově hospůdce, 
KD, čp 29 

 
Úvod 
     Starostka zahájila druhé veřejné zasedání zastupitelstva obce v roce 2024 a přivítala přítomné zastupitelky, 
zastupitele a přítomné spoluobčany. Konstatovala, že zastupitelstvo obce je v  počtu sedmi (6) členů, předem se 
omluvil pan Písek.   
Svolání zasedání bylo zveřejněno na úřední desce včetně elektronické (www.borovnicka.eu)  od 8.4.2024. 
 
   Přítomni      Krátká Kateřina,  

Ing. Macáková Petra,  
Kadečka Jan,  
Mgr. Vynikal Lukáš,  
MUDr. Danielová Jana 
Ing. Radomír Hendrych 

                                                     
                                                          zastupitelstvo obce v počtu 6 členů                                                         
                                                           
     - občané a hosté : dle listiny přítomných ( 23 ) 
 
Ověřovateli zápisu byli určeni paní Danielová a pan Kadečka. Zapisovatelkou paní Krátká.  

HHllaavvnníí  bbooddyy  ppoořřaadduu  jjeeddnnáánníí  ::  

 
1. Finance obce 
2. Dodatek k smlouvě o požární ochraně s JDH Mostek 
3. Smlouva Vodohospodářská studie – Krajinohled  
4. Plán oprav cest v letech 2025-2027 
5. Závěrečný účet obce 2023 
6. Smlouva o převodu 1/32 nemovitosti čp. 203 od ÚZSVM 
7. Informace o probíhajících opravách, investičních akcích atd. 
8. Obecní obchod 
9. Diskuze, podněty, informace 

 
Mezi body jednání ještě navrhuji přidat bod o vydělení pozemku na Santyblu na žádost. 
 
Přítomní zastupitelé souhlasí s navrhovanými body 



Stránka 2 z 8 
 

 
1. Finance obce 
 
stav hotovosti v pokladně obce ke dni  26.521 Kč 
stav prostředků na běžném účtu ČS a.s.  ke dni 149.575,90 Kč 
stav prostředků na vkladovém účtu ČS  7.709.294,16 Kč  
 ČNB ke dni      97.893,25Kč 
Fio Veřejná sbírka     237.949,60 Kč 
souhrn všech finančních prostředků                    8.221.233,91 Kč 
 
 
Starostka předložila zastupitelstvu rozpočtové opatření 1 a 2/2024.  V příjmové i nákladové části byly učiněny 
změny pouze přesuny v jednotlivých položkách. Změny v příjmech a ve výdajích proběhly v souladu se 
schváleným rozpočtem na rok 2024. Toto rozpočtové opatření byla dána na vědomí. 
 
 
2. Dodatek k smlouvě o požární ochraně s JDH Mostek 
 
 
Oslovili nás hasiči z Mostku, že v důsledku zdražování veškeré výstroje a oprav, je potřeba zaktualizovat smlouvu 
o požární ochraně. Do minulého rok jsme jim za zajišťování požární ochrany platili 10.000 Kč ročně. Dohodli jsme 
se, že naši platbu navýšíme o 5.000 Kč ročně. Jako obec máme povinnost zajišťovat požární ochranu, ale 
samostatná jednotka dobrovolných hasičů je u nás nepředstavitelná, jak z důvodu financí, tak z důvodů 
personálních, proto jsme rádi, že máme možnost si zajistit požární ochranu smlouvou s Mostkem. Jen třeba pro 
představu výstroj a oblečení jednoho člena se pohybuje kolem 50 tisíc korun a to vůbec nehovořím o autu, 
technice…. 
DISKUZE - žádná 
Starostka navrhla usnesení 
 
1/2/2024 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o sdružení prostředků na společnou jednotku požární 
ochrany a pověřuje starostku podpisem tohoto dodatku 
 
PRO   6 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
 
 
3. Smlouva Vodohospodářská studie – Krajinohled 
 
Jak už jsme zmiňovali na minulých zasedáních, podařilo se nám získat 100% dotaci na vyhotovení 
Vodohospodářské studie dílčího subpovodí v katastru naší obce. Aby práce na studii mohly začít, je potřeba 
s Krajinohledem podepsat smlouvu. Zastupitelé si smlouvu prostudovali, změnili jsme nějaké náležitosti jako 
vyplacení první zálohy až po započetí prací a nic tedy nebrání formálnímu schválení smlouvy. 
DISKUZE - žádná 
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Starostka navrhuje usnesení 
 
2/2/2024 
Zastupitelstvo schvaluje Smlouvu o dílo „Vodohospodářská studie dílčího subpovodí v katastru obce Borovnička“ 
se zpracovatelem Krajinohled z.s. a pověřuje starostku podpisem smlouvy 
 
PRO    6 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
 
 
4. Plán oprav cest v letech 2025-2027 
 
Zastupitelstvo každoročně investuje nemalé prostředky do oprav cest. Samozřejmě nelze cesty opravit všechny 
naráz, jelikož naše území je velké a cest tu máme požehnaně. Na obrázku (v příloze prezentace) můžete vidět, které 
cesty  byly již opraveny, červeně jsou vyznačeny úseky, které budou opraveny v letošním roce, práce by měly začít 
cca v červenci. Na dalším slajdu jsou vyznačeny všechny pozemky v majetku naší obce, kde vidíte rozsah všech 
cest. Protože bychom chtěli vytvořit plán na další tři roky, potřebujeme podněty od vás, dáváme tedy prostor 
podnětům od vás. Samozřejmě budeme plánovat s přihlédnutím na stav cesty a také na časnost využití. 
 
Podněty: 
 
Pan Zadrobílek a paní Švrčková – Klimš - opravit vydrolená místa v úseku od trafačky nahoru k zatáčce + umístění 
svodnic 
Pan Stránský a paní Danielová – cesta k čp 131 
Pan Jeník – nájezd k nemovitosti čp 38 (točí se tam auta) 
Paní Krátká (čp 13) vyjádřila obavu z opravy cesty k nádraží – aby nedošlo k navýšení – bylo jí odpovězeno, že 
přesný postup opravy bude zjištěn po odkrytí kufru komunikace 
Pan Piskač – oprava podmáčené cesty k čp 115 
Paní Jebavá – oprava cesty pod hřbitovem k čp 75 
Pan Zadrobílek – oprava cesty na Klimši od čp 188 k čp 183 
Paní Danielová navrhla opravit cestu ke kostelu kolem školy 
Santybl 
 
Další podněty nebyly, zastupitelstvo do příštího zasedání udělá předběžný plán. 
 
 
5. Závěrečný účet obce 2023 
 
Návrh závěrečného účtu roku 2023 a Zpráva o přezkoumání hospodaření obce Borovnička za rok 2023 byly 
zveřejněny dne 26.3.2024 na el. úřední desce a současně byla informace zveřejněna na úřední desce u obecního 
úřadu. V lednu bylo Krajským úřadem Královehradeckého kraje provedeno přezkoumání hospodaření obce za rok 
2023. Kontrolovány byly bankovní výpisy, veškeré smlouvy, faktury, plnění rozpočtu, rozpočtová opatření, vedení 
účetnictví, zápisy zastupitelstev, včetně usnesení. Kontrolou nebyly zjištěny chyby ani nedostatky dle § 10 odst,. 4, 
písm a/ zákona 420/2004 Sb. Zastupitelé i občané měli možnost se s dokumenty seznámit, a jelikož nebyly žádné 
námitky, rovnou navrhuji usnesení: 
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Usnesení 3/2/2024 
Zastupitelstvo obce schválilo Závěrečný účet spolu se Zprávou o výsledku přezkoumání obce Borovnička za 
kalendářní rok 2023 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením bez výhrad 
 
PRO    6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 
 
 
Účetní závěrka roku 2023 
 
Účetní uzávěrka je sestavena ke dni 31.12.2023, zároveň s protokolem o schválení účetní závěrky za rok 2023 
v souladu s § 18, odst.1 zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví a §3 vyhlášky 410/2009 Sb., kterou se provádějí 
některá ustanovení zákona 563/1991 Sb. ve znění pozdějších předpisů. Nedílnou součástí jsou přílohy Rozvaha, 
Výkaz zisků a ztrát, Inventarizační zpráva, Výkaz FIN a příloha – to vše k 31.12.2023. 
Bude proveden převod z účtu 431 MD na účet 432 D 2.266.810,71 Kč.  (tento přebytek vznikl v důsledku posunutí 
rekonstrukce veřejného osvětlení do roku 2024, i když jsme s ní počítali v rozpočtu na rok 2023) 
 
 
Usnesení 4/2/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje roční závěrku sestavenou ke dni 31.12.2023 v souladu s § 18, odst.1 zákona č. 
563/1991 Sb., o účetnictví a §3 vyhlášky 410/2009 Sb., kterou se provádějí některá ustanovení zákona 563/1991 
Sb. ve znění pozdějších předpisů. Zastupitelstvo obce schvaluje převod výsledku hospodaření z účtu 431 MD na 
účet 432 D 2.266.810,71 Kč. 
 
PRO    6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 
 
 
6. Smlouva o převodu 1/32 nemovitosti čp. 203 od ÚZSVM 
 
 
Doběhl celý schvalovací proces na Úřadě pro zastupování státu ve věcech majetkových a jeho nadřízeném 
ministerstvu a bylo rozhodnuto o bezúplatném převodu poslední 1/32 na nemovitosti čp 203 (bouračka na 
Santyblu). Zastupitelstvo si smlouvu o bezúplatném převodu mělo možnost prostudovat, nebyly žádné námitky, a 
proto starostka navrhla usnesení 
 
5/2/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o bezúplatném převodu 1/32 nemovitosti čp 203 od ÚZSVM a pověřuje 
starostku podpisem této smlouvy. 
 
 
PRO   6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE     0 
 
Tímto krokem se obec stane vlastníkem celé nemovitosti a konečně s ní bude moci nakládat. Pokud by měl někdo 
nějaký nápad, jsme otevřeni diskuzi 
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Přidaný bod – dělení pozemku na Santyblu 
 
Již před časem jsme řešili vydělení pozemku u nemovitostí na Santyblu. Majitelé by chtěli napravit stávající stav, 
kdy užívají náš pozemek a chtěli by si tyto části od obce pronajmout. Nechali si tedy na své náklady vypracovat 
geometrický plán. Hranice pozemku jsme s geodetem konzultovali na místě. Obec teď musí zažádat o vydělení 
nového pozemku 729/2 na stavebním úřadě a posléze bude vyjmut z lesního hospodářství a pronajat. 
DISKUZE – žádné připomínky 
 
Usnesení: 
6/2/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje vydělení nového pozemku 729/2 z pozemku 729 a pověřuje starostku v jednání 
s příslušnými úřady o vydělení a vyjmutí z lesního fondu. 
 
 
PRO    6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
 
7. Informace o probíhajících opravách, investičních akcích atd. 
 
 
 Okolo zahrádky hospody teď probíhá instalace zábradlí,  
 malování sálu začne v pondělí,  
 ke sběrnému místu u Klempa byl instalován velký kontejner na bioodpad,  
 byl opraven okap u hospody a netěsnosti ve střeše 
 byl vyčištěn komín na velkém sále (byla v něm cihla) a připraven na vložkování 
 byly dokončeny omítky v kostele hrazené z veřejné sbírky 
 chystáme se na přidání herních prvků pro děti na terásce hospody 
 probíhá zalesnění vykácených lesních pozemků 
 byla provedena povodňová prohlídka potoka, při které nebyly zjištěny žádné nebezpečné ploty přes potok a 

podobně, za což děkujeme 
 chystáme brigádu na stavbu hranice v neděli 28.4. od 8 h na hřišti a pálení čarodějnic 30.4. od 18 h 
 kdyby někdo měl další podněty, dáme prostor na konci zasedání ;-) 

 
 
 
8. Obecní obchod 
 
Ve zpravodaji jsme nastínili naše plány ohledně obchodu a vyhlásili anketu…. 
Podrobné vyhodnocení si můžete prohlédnout v příloze prezentace. Zastupitelstvo reflektuje 40% odpovědí, že do 
obchodu chodí a jeho prioritou je obchod zachovat. Je připraveno do modernizace a vylepšení obchodu investovat 
až milion korun z rozpočtu. Samozřejmě nejjednodušší cestou budou zachování stávajícího nájemce, s nímž se 
upraví podmínky provozování i postupné rekonstrukce tak, aby provoz nebyl přerušen. Pokud by nedošlo 
k podpisu nové smlouvy, bude zastupitelstvo nuceno hledat nového nájemce, v nejhorším případě pak provozovat 
obchod pod hlavičkou obce. Obě tyto varianty jsou bohužel doprovázeny krátkodobým uzavřením obchodu pro 
účely rekonstrukce po vypršení stávajícího nájmu.  
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9. Diskuze, podněty, informace 
 
 
Diskuze, podněty 
 
 opravit wc u velkého sálu v kulturním domě 
 označit schody na terásku hospody 
 umístit zrcadlo – výjezd Jeníkovi, výjezd od školy v přírodě 
 umístit zpomalovací semafor pro zklidnění dopravy okolo obchodu 

 
 

 
Další náměty do diskuze již nebyly, a proto děkuji všem přítomným a ukončuji zasedání v čase 19:26 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
. 
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Přehled usnesení z veřejného ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Borovnička konaného 
19.4.2024 
 
 
1/2/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o sdružení prostředků na společnou jednotku požární 
ochrany a pověřuje starostku podpisem tohoto dodatku 
PRO   6 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO 
 
 
2/2/2024 
Zastupitelstvo schvaluje Smlouvu o dílo „Vodohospodářská studie dílčího subpovodí v katastru obce Borovnička“ 
se zpracovatelem Krajinohled z.s. a pověřuje starostku podpisem smlouvy 
PRO    6 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO 
 
 
3/2/2024 
Zastupitelstvo obce schválilo Závěrečný účet spolu se Zprávou o výsledku přezkoumání obce Borovnička za 
kalendářní rok 2023 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením bez výhrad 
PRO    6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 
SCHVÁLENO 
 
 
4/2/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje roční závěrku sestavenou ke dni 31.12.2023 v souladu s § 18, odst.1 zákona č. 
563/1991 Sb., o účetnictví a §3 vyhlášky 410/2009 Sb., kterou se provádějí některá ustanovení zákona 563/1991 
Sb. ve znění pozdějších předpisů. Zastupitelstvo obce schvaluje převod výsledku hospodaření z účtu 431 MD na 
účet 432 D 2.266.810,71 Kč. 
PRO    6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 
SCHVÁLENO 
 
 
5/2/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o bezúplatném převodu 1/32 nemovitosti čp 203 od ÚZSVM a pověřuje 
starostku podpisem této smlouvy. 
PRO   6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE     0 
SCHVÁLENO 
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6/2/2024 
Zastupitelstvo obce schvaluje vydělení nového pozemku 729/2 z pozemku 729 a pověřuje starostku v jednání 
s příslušnými úřady o vydělení a vyjmutí z lesního fondu. 
PRO    6 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO 
 
 
 
V Borovničce 22.4.2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
………………………………………    ……………………………………………….   ………………………………….. 
          Ing. Petra Macáková                  Jan Kadečka                        MUDr. Jana Danielová 
            (starostka obce)             (ověřovatel zápisu)                         (ověřovatelka zápisu) 
 


